



Canso Islands
National Historic Site

Lieu historique national des
Îles-Canso

Where
a remote fishing village
once thrived

Là où prospérait jadis
un port de pêche éloigné



Parks
Canada

Parcs
Canada

Canada



Canso Islands

National Historic Site

Lieu historique national des Îles-Canso

Home to the remains of an 18th century fishing settlement and the ruins of a battle-ravaged stone fort, Canso Islands and Grassy Island Fort National Historic Sites welcome curious explorers upon their windswept shores to journey through the history that forged a nation. Travel to a time when remote fishing ports dotted the Atlantic coast and Britain and France vied for control of North America.

Begin your discovery at Canso Islands' visitor centre, viewing full-scale dioramas of 18th century life and an enlightening short film. Hop aboard a boat bound for Grassy Island (weather permitting) and hike a self-guided trail that leads through an area once renowned for its military importance and productive fisheries.

Le lieu historique national des Îles-Canso abrite les vestiges d'un établissement de pêche du 18^e siècle et les ruines d'un fort de pierre ravagé par les combats. Revivez l'époque où la côte de l'Atlantique était parsemée de ports de pêche éloignés. La Grande-Bretagne et la France se disputaient alors le contrôle de l'Amérique du Nord. Venez explorer les rives balayées par le vent et voyagez au cœur de l'histoire qui a forgé une nation.

Commencez votre visite au centre d'accueil des îles Canso. Voyez des dioramas grandeur nature qui illustrent la vie au 18^e siècle ainsi qu'un court-métrage instructif. Si le temps le permet, montez ensuite à bord d'un bateau pour vous rendre à l'île Grassy. Suivez un sentier autoguidé qui traverse un secteur autrefois réputé pour son importance militaire et ses pêches productives.

How to reach us

Canso Islands and Grassy Island Fort
National Historic Sites
1465 Union Street,
Canso, Nova Scotia

Tel: 902-366-3136 (summer)
902-295-2069
Fax: 902-295-3496
Email: information@pc.gc.ca

Visit our website

www.parksCanada.gc.ca/cansoislands

Follow us

 /ParksCanada_NS
 /cansoislands
 /parks.canada
 /ParksCanadaAgency

Hours of operation:

July 1st to Labour Day | 10 a.m. - 6 p.m.

Comment nous joindre

Lieux historiques nationaux des
Îles-Canso et du Fort-de-l'Île-Grassy
1465, rue Union
Canso, Nouvelle-Écosse

Tél : 902-366-3136 (durant l'été)
902-295-2069
Télé : 902-295-3496
Courriel : information@pc.gc.ca

Visitez notre site Web

www.parksCanada.gc.ca/ilescanso

Suivez-nous

 /ParcsCanada_NE
 /ilescanso
 /parcs.canada
 /ParcsCanada

Heures d'ouverture :

Du 1^{er} juillet à la fête du travail de 10 h à 18 h